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Předseda Věcí veřejných Radek John pro Deník:
Praha – Věci veřejné zjišťují, zda může ministerstvo školství po škrtech vůbec fungovat. Teprve pak rozhodnou, kdo
nahradí Josefa Dobeše.
* Zastavili jste výběr nového ministra školství. Proč?

            Přistoupili jsme na zmrazení 2,5 miliardy korun v rozpočtu ministerstva školství s tím, že pokud se ekonomice
bude dařit, rozváže se tento obnos jako první. To ale nezáleží na našem rozhodnutí. Proto musíme s partnery jednat o
změně politického zadání pro ministra školství, neboť zadání, jež z koaliční dohody plyne pro tento resort, nebude moci
být v celé šíři realizováno, protože na to nejsou peníze.

* Co konkrétně?
            Podle smlouvy se mělo spustit financování škol podle kvality, měla proběhnout reforma vysokého školství. My
teď musíme udělat analýzu, na co prostředky budou a na co už ne.

* Na tom není co analyzovat. Výpadek 2,5 miliardy znamená pokles učitelských platů nebo přiškrcení rozpočtů vysokých
škol.
            Sáhnout na platy učitelů je pro VV naprosto nepřijatelné, nehledě na to, že peníze na vyšší mzdy už z ministerstva
odešly do krajů. Zbývá tedy zavedení zápisného na VŠ, což by mohlo přinést 1,2 miliardy.

* Jenže školné v jakékoli podobě, tedy například zápisného, mělo podle deklarací všech vládních politiků zůstat
univerzitám, ne látat díry ve státním rozpočtu.

            No tak to platit nebude. Vysoké školy buď zkolabují, protože vláda jim nedá peníze, nebo se musí hledat
nouzové řešení.
* A vy najdete mezi véčkaři člověka, který by byl ochoten tohle ve vládě realizovat?

            Je to horší, zápisné pokryje jen část toho škrtu, zbývá ještě 1,3 miliardy. My děláme analýzu variant, kde se
dá ušetřit, a jestli ten resort vůbec může fungovat.

* Takže pak raději přenecháte školství jiné straně?

            Můžeme dojít k závěru, že je zcela paralyzované a s danými prostředky nelze realizovat koaliční smlouvu v
této oblasti. Do týdne by mělo být jasno.

* Celý týden žijeme tím, jak Pavel Bém a Roman Janoušek bačovali v Praze. Měl by Pavel Bém odejít ze sněmovny?

            Ty odposlechy jsou šokující, ještě víc to, že unikly. A nejdůležitější je, že BIS přiznala odposlouchávání většího
množství kmotrů. Je tedy třeba vědět, co všechno se sledovalo, kde jsou další odposlechy. Třeba si je na svých večírcích
přehrává pro zábavu české podsvětí. Víte, kolik lidí, jejichž jména se vůbec v novinách neobjevila, může být vydíráno?
Také je nutné řešit, jestli BIS tu zprávu dala panu Topolánkovi a zda ji zametl pod koberec, nebo nedala, což by byl velký
problém na straně BIS. Bylo by správné, aby kontrarozvědka celý spis odtajnila.

* My se to ale nedovíme, protože komise pro kontrolu BIS kvůli vašemu poslanci Kádnerovi, který kdysi pracoval pro
ABL, svou práci přerušila.

            Přerušila ji kvůli naprosto chybnému postupu předsedy Dolejše z ČSSD, který zpochybnil nezávislost poslaneckého
mandátu Davida Kádnera. My ne připustíme, aby se z některých lidí stali poslanci druhé kategorie.
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* Z lidí, kteří byli spojeni s ABL?
            Pan Kádner byl šéfem ostrahy samoobsluhy, měl pod sebou pár lidí, kteří tam hlídali, jestli někdo krade vepřové
konzervy. Podle pana Dolejše tu je 60 000 příslušníků bezpečnostních agentur, kteří by měli být méněcenní, malomocní
a nemohli by se zúčastnit veřejného života, protože někdy hlídali, jestli někdo krade vepřové sádlo v samoobsluze.

* Ptal jste se Víta Bárty, jak se ty odposlechy dostaly do ABL?

            Ptal a on mi řekl, že o tom vůbec nic neví. Mimochodem zatím nikdo nepřinesl důkaz, že ty odposlechy měla
ABL a že je nemělo dalších padesát firem.


